
2. listopadu 2006 14.ročník číslo 5/2006 cena 2,-Kč

Zasedání OZ

Zasedání  zastupitelstva  obce Holovousy se 
koná  v úterý  14.listopadu  2006  od  19  hodin 
v kanceláři obecního úřadu s tímto programem :

1) Jmenování členů výborů a komisí
2) Příprava plánu investičních akcí obce
3) Provoz ČOV
4) Různé

Zasedání  je  veřejné,  všichni  jste  srdečně 
zváni.

Ze zasedání OZ

Poslední zasedání zastupitelů volebního období 2002-2006 se konalo 10.října. Bylo ukončeno čtyřleté 
období plné investic a společenských akcí. Jejich realizace nebyla vždy snadná a vyžadovala plné nasazení 
zastupitelů , pracovníků obce a pomoc veřejnosti. Děkuji touto cestou všem za práci pro obec. Poděkování 
patří  zejména  místostarostce  Stáně  Hradecké,  zastupitelům  P.Hančilovi,  R.Křovinovi,  Z.Kráčmarovi, 
M.Škopánovi,  L.Šťovíčkové,  V.Klůzovi,  B.Šubrtovi,  M.Rosůlkovi.  členům výboru a  komisí  -  R.Šafránkové, 
H.Rosůlkové,  A.Lorenčíkové,  P.Andrejsovi,  P.Bauerovi  a  pracovníkům  obecního  úřadu  -  H.Kráčmarové, 
N.Langrové, I.Trnkové, J.Kubíčkové, M.Šafránkovi, St.Hradeckému a I.Menčíkovi.

Na svých posledních zasedáních byla projednána stavba veřejného osvětlení v Dolení obci - dokončení 
v letošním roce. Revitalizace vodní nádrže v Chodovice má být provedena do konce listopadu. Intenzivní 
práce na této stavbě probíhají od října, kdy byla teprve uvolněna dotace. Předána byla obnova omítek a 
kamenických prvků kostela sv.Bartoloměje v Chodovicích. Před dokončením je vybavení kostela mobiliářem - 
podium, židle, lustry - zařizuje studio Qubus design. VOS Jičín obci oznámila, že v letošním roce neprovede 
rekonstrukci vodovodu na parcelách, protože nemá vyřízeno stavební povolení. Akci přesunuje do příštího 
roku. 

Ve středu 1.listopadu se konalo ustavující zasedání nového zastupitelstva obce. Výsledky voleb a zvolení 
zastupitelé  jsou uvedeni v následujícím článku.

M.Berdychová



Výsledky obecních voleb

Ve dnech 2O. a 21.října se uskutečnily  volby do obecního zastupitelstva naší  obce.  Už v srpnu byla 
zveřejněna kandidátka, na které byly čtyři volební strany s 24 kandidáty.

   Volby řídila  a sledovala volební  komise ve složení:  předseda L.Suchá,  zapisovatel  ing.  P.Kloutvor, 
členové Z.Hofmanová, B.Knězáčková a S.Kopová. Z celkem 407 voličů v naší obci jich přišlo k volbám 

233, což je  57,2%. Účast je tedy o více jak 10% nad celostátním průměrem.
Přehled  hlasů  pro  jednotlivé  kandidáty:ODS-L.Šťovičková  87,  V.Klůz  38,  P.Andrejs  63,  Z.Kráčmar 

ml.61,V.Strunová 46. Hasiči – R.Balihar 118, M.Škvrna 71, J.Čihák 47. Evr.demokraté-M.Berdychová 154, 
S.Hradecká 155, O.Suchý 100, J.Kučerová 87, L.Doležalová 107, P.Bauer  74, Z.Brádlová 106, J.Čihák 95, 
F.Paprštein 121. Volba pro obec-M.Škopán 69, M.Menčiková 40, I.Vrbatová 43, J.Slezák 28, Z.Kráčmar 87, 
M.Šecová,65,I.Menčík 38. Jednotlivé hlasy byly v souladu se zákonem o volbách přepočteny na mandáty pro 
jednotlivé strany, které určily členy nového zastupitelstva:

ODS -1 mandát (L.Šťovíčková), Hasiči - 1 mandát (R.Balihar). Evr.demokraté - 5 mandátů (S.Hradecká, 
M.Berdychová O.Suchý, J.Kučerová,L.Doležalová). Volba pro obec - 2 mandáty (Z.Kráčmar,M.Škopán). 

    Ustavující schůze nového zastupitelstva se konala 1.listopadu 2006. Jednohlasně byli zvoleni:
                               Mgr.Martina Berdychová,  starostkou obce
                               Stanislava Hradecká. místostarostkou obce
                               PhDr.Miroslav Škopán, předsedou kontrolního a finančního výboru                  
    Na nejbližší schůzi zastupitelstva budou ještě jmenování členové výborů a příp.dalších komisí.

miš

Leader v     Podchlumí  

Leader je program Evropské unie zaměřený na 
podporu  rozvoje  venkova.  Naše  obec  se  do 
programu  zapojila  prostřednictvím  Mikroregion 
Podchlumí. Byla založena tzv.místní akční skupina 
–  MAS  Podchlumí.  Ta  sdružuje  aktivní 
představitele  obcí,  zemědělců,  živnostníků, 
neziskových  organizací  (hasičů,  zahrádkářů, 
občanských  sdružení  apod.)z  oblasti  Podchlumí. 
Místní akční skupina zpracovává svoji rozvojovou 
strategii  –  soubor  námětů  na  projekty,  které  by 
jednotlivé subjekty chtěli realizovat v období 2007-
13. Strategie bude zaměřena na zlepšení kvality 
života na venkově a bude předložena s žádostí o 

podporu EU v příštím roce . Na realizaci strategie 
může MAS ( pokud bude úspěšná) obdržet během 
7let podporu až 100 mil., kterou si sama rozdělí na 
jednotlivé projekty svých členů. Obce a neziskové 
organizace  tak  mohou  získat  podporu  ve  výši 
80%,  zemědělci  podnikatelé  50%.  Do  konce 
listopadu je ještě možnost předat své záměry MAS 
Podchlumí  a  zapojit  se  do  její  činnosti.  Využijte 
této možnosti,  informujte nás o svých záměrech, 
pomůže  vám  najít  finanční  podporu.  Více 
informací  na  tel:  724164674,  e-mail: 
mas@podchlumi.cz

M.Berdychová

Kanalizační přípojky

Do konce roku budou uzavírány smlouvy s vlastníky domů na vypouštění odpadních vod do kanalizace. 
Každý by měl  být  do konce roku napojen.  S touto podmínkou obec přispívala na zpracování  projektové 
dokumentace, odbočovací díl  na hlavním řadu, opravu komunikací dotčených stavbou přípojky. V případě 
nesplnění tohoto závazku bude, na základě rozhodnutí zastupitelstva,  výše příspěvku požadována k úhradě. 
Dojednat lze (v odůvodněných případech) změnu termínu napojení domácností  do kanalizace .Současně 
s uzavíráním smluv bude kontrolováno, zda jsou do kanalizace vypouštěny pouze splaškové vody. Ne všichni 
tuto podmínku dodrželi. Při deštích se výrazně zvyšuje nátok na čistírnu. To způsobuje její špatné fungování, 
zvyšuje se odběr el.energie, zatěžována jsou čerpadla. Rostou tak náklady na provoz kanalizace, které se 
promítnou  do  výše  stočného.  I  proto  je  v zájmu  nás  všech,  aby  provoz  kanalizace  a  ČOV  byl  co 
nejúspornější. Vypouštění dešťových vod do nové kanalizace současně ohrožuje definitivní přiznání dotace. 
Nyní probíhá roční zkušební provoz kanalizace, během kterého jsou každý měsíc odebírány vzorky na ČOV, 
které musejí  splňovat  předepsané limity.  Ty nedodržíme, pokud na ČOV budou natékat  dešťové vody a 
nebude připojena většina domácností.

Ještě upozorňujeme, že dosud nebyly uhrazeny některé faktury za přípojky. Výše pohledávek činí téměř 
160 tis.Kč. Některým neplatičům doručujeme se Zpravodajem i upomínku, kterou zatím jen připomínáme 
nezaplacení dluhu. Věříme, že všechny faktury budou uhrazeny nejpozději do konce listopadu 2006. Poté 
budeme nuceni připočíst k částce ještě úrok z prodlení,  v krajním případě zveřejnění seznamu neplatičů. 
Ještě do konce listopadu je možné na obecním úřadě domluvit při potížích způsob úhrady. Navštivte obecní 
úřad co nejdříve.

mb
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4.ročník Slavností holovouských malináčů
Stalo se již tradicí, že počátkem října se konají na návsi v Holovousích slavnosti holovouských malináčů. 

Po slavnostním zahájení vystoupily se svým programem děti ze ZŠ a MŠ Chodovice, mažoretky z Hradce 
Králové, Miroslav Vobořil  a skupina VHS prádelna. I když počasí nebylo úplně ideální, po celé odpoledne si 
mohli  návštěvníci zakoupit  pravé holovouské malináče i ostatní ovoce, zeleninu, květiny, stromky, hořické 
trubičky, pálenky z Češova, svíčky a výrobky z medu. Pro děti bylo připraveno množství aktivit – rytmická 
dílna V. Kořínka, soutěže v hasičském sportu, projížďky na koních, výtvarná dílna ZŠ Chodovice, po celé 
odpoledne byl pro děti k dispozici skákací hrad zdarma. Velké poděkování patří VŠUO Holovousy, který byl 
spolupořadatelem celé zdařilé akce, dále ochotným ženám, které napekly pro účastníky vynikající koláče, 
hasičům, fotbalistům a naší mládeži, kteří pomohli se stavbou stanu a stánků, dále hasičům, kteří zajišťovali 
po celé odpoledne občerstvení účastníků a hasičské soutěže, učitelkám chodovické školy za organizování 
výtvarné  dílny,  Z.Kvasničkové  a   p.  Hruškové  za  ukázku  plavení  koní.  Dále  bych  chtěla  poděkovat 
účastníkům soutěží  O nejlahodnější  malináč  a  O nejchutnější  jablečný moučník  .  Komise to  měla  letos 
opravdu těžké. Do soutěže se přihlásilo 10 pěstitelů malináčů. Na 1. místě se umístil ing. M.Kočí z Holovous, 
2.  místo  H.a  M.Kráčmarovi  z  Holovous  a  3.  místo  J.Kučerová  z  Holovous.Do  soutěže  moučníků  bylo 
přihlášeno  rekordních  19  vzorků,  které  komise  ve  složení  S.Kopová,  B.Knězáčková,  O.Suchý  a  Z.Jon 
rozdělila do kategorií řezy a moučníky. V kategorii řezy se na 1. místě umístila M.Drašarová z Dobré Vody, 2. 
místo  H.Hejduková  z  Chloumek,  3.  místo  J.Kráčmarová  z  Holovous.  V  kategorii  moučníky  na  1.  místě 
L.Doležalová z Chodovic, 2. místo V.Klůzová z Chodovic, 3. místo P.Panenková z Holovous. Chtěla bych 
požádat soutěžící, hlavně pak vítěze o sepsání receptů, abychom je mohli otisknout ve vánočním vydání 
našeho Zpravodaje.

hrade
Otevření kostela v     Chodovicích  

V polovině  listopadu  letošního  roku  bude 
oficiálně  zpřístupněna   vzorně  rekonstruovaná 
kulturní  památka  v naší  obci  -  kostel  sv. 
Bartoloměje  v Chodovicích.  Všichni  jste  jistě 
sledovali  jeho  postupné  opravy.  Z havarijního 
stavu  byl  kostel  díky  úsilí  obce  Holovousy, 
Sdružení  pro  záchranu  kostela,  za  vydatné 
finanční  pomoci  ministerstva  kultury  a  krajského 
úřadu,  zachráněn a byl  v uplynulých šesti  letech 
téměř celý zrenovován. 

   V     neděli  12.  listopadu  2006  v     17  hodin   
bude  kostel  sv.  Bartoloměje  v Chodovicích 
otevřen pro veřejnost. Slavnostní atmosféru doplní 
vystoupení Hořického komorního orchestru, který 
zde  zahraje  skladby  J.Sibelia,  B.Brittena, 
K.Dietersdorfa a W.A.Mozarta.

   Kostel,  který je majetkem obce Holovousy, 
bude  v budoucnu  kromě zachování  své  původní 
liturgické  funkce  sloužit  ke  kulturním  účelům, 
počítáno  je  zde  s organizováním  koncertů  a 
výstav.

miš

Přijďte si zacvičit                            
Přijďte  si  protáhnout  kosti,  rozproudit  krev 

v žilách a zároveň relaxovat a pobavit se. V naší 
škole probíhá v rámci TJ Sokol cvičení:

v pondělí v 18,00 hod: 
aerobik, posilování (paní Věra Strunová) nebo 

cvičení s míči (Hana Blažková)  
středa v 19hod  (od  8.11.2006):  Jóga  (Jana 

Kučerová)  čtvrtek  v 18,00  hod:  :aerobik, 
posilování  (paní  Věra  Strunová).  Během  zimy 
bude  podle  zájmu  také  možnost  navštěvovat 
plavecký  bazén  v Hořicích  s permanentkami 
dotovanými TJ Sokol. Těšíme se na Vás! 

JK
Další podzimní aktivity

Na 28. září byl naplánován tradiční výstup ke 
kříži.  I  když  bylo  krásné  počasí,  velký  zájem  o 
tento  výstup  nebyl.  Pak  naši  fotbalisté 
podporováni  už  větším  množstvím  fanoušků 
sehráli  přátelské  utkání  v  Šárovcově  Lhotě  a 
vyhráli 6:5.

V předvečer  svátku 28.  října se konal  v  obci 
lampiónový  průvod.  Už  celé  odpoledne  děti 
vyráběly se svými rodiči loďky z kůry, kreslily státní 
vlajku. Večer lolodičky osvícené čajovými svíčkami 
vypustily  na holovouský rybník a dlouho do noci 
sledovaly jejich plavbu po hladině.     

hrade       

Rybářské závody
Před dvěma lety nám daroval  smidarský rybářský spolek do nově zrekonstruovaného rybníku asi 800 

kusů malých kapříků, další ryby tam byly nasazeny z vyloveného rybníku  z Chodovic, občas tam nějaký 
místní  rybář  pustil  ryby ze svého úlovku.  Tak se stalo,  že  tento poměrně malý rybník  nemohl  tak velké 
množství ryb vychovat. Proto jsme na 14. října vyhlásili rybářské závody dospělých. Ulovené ryby se počítaly 
a ukládaly do barelu. Odvezli si je rybáři zpět do Smidar. Za to nám na jaře vysadí na rybník červené kapříky 
a další ozdobné ryby. Mezi 10 přihlášenými závodníky( 6 místních a 4 přespolní) si velice dobře vedly tři 
generace rybářů Strunových, nalovily kolem 180 kusů ryb, dále J.Neuman, P.Andrejs a M.Kráčmar. 

hrade



ZPRAVODAJ OBECNÍHO ÚŘADU HOLOVOUSY  č.5/2006. Vychází každý sudý měsíc v roce. 
Redakční  rada: mgr.M.Berdychová (předseda),  S.Hradecká a dr.M.Škopán (členové).  Počítačové zpracování:  Ing.J.Kočí 
Připomínky a příspěvky podávejte na obecní úřad.

Průlezky a pískoviště ?
Maminky  a  tatínkové,  obracím  se  na  Vás  s žádostí  o  spolupráci.  Připravujeme  projekt  na  vybavení 

veřejných prostranství obce dětskými koutky – herními prvky (skluzavky, průlezky, pískoviště apod.).Dětí u 
nás přibývá a jediné dětské hřiště máme u školky . Je to málo a  tuto situaci chceme zlepšit. Rádi bychom 
využili vaše náměty – kde a co vybudovat, protože jako rodiče znáte potřeby dětí, jste nejlepšími odborníky. 
Zvu Vás proto na pracovní schůzku, která se koná v úterý 14. listopadu v 16 hodin v knihovně v Holovousích. 
Těším se na spolupráci !

M.Berdychová

Vítání dětí do života
Na neděli   26.  listopadu jsme připravili  vítání 

nových občánků naší obce. Slavnostně přivítáme 
do života  Vojtěcha Srkala z Holovous, Antonína 
Kužela z Holovous a Ivetku Štěrbovou z Chodovic. 
Slavnost  se  koná  ve  14  hodin  v  knihovně 
obecního úřadu .

Společenská kronika
Jubilea – blahopřejeme

 4.11.   Aloisie Langrová z Holovous        81 let
11.11.  Miroslav Pomezný z Chloumek    83 let 
19.12.  Růžena Stupecká z Holovous      86 let

Narodili se:
7.10. Iveta Šťěrbová z Chodovic

Zemřeli:
5.10. Karel Bušta z Holovous
20.10. Jan  Poláček z Chodovic
22.10. Anna Vondráčková z Holovous

Přidstěhovali se:
Petr Štěrba ze Sloveče do Chodovic

Odstěhovali se:
David a Zuzana Korbelovi s dcerou
Adélkou z Holovous do Sukorad  

K     r á t k     é   z     p r á v     y  

 Odvoz  odpadů  ještě  v  tomto  roce  -  týdenní  a 
kombinovaný  svoz  (  modrá  a  červená  známka) 
každé  úterý,  čtrnáctidenní  svoz(  zelená  známka) 
7.11.,  21.11.,  5.12.,19.12.,  měsíční  svoz(žlutá 
známka) 7.11.,  5.12.

 Kontejner  na  pytle  s  tříděným  odpadem(  papír, 
plasty, PET lahve, tetrapack) bude přistaven od 20. 
listopadu nad rybníkem v Holovousích.

 4.listodadu  od  13.30  hod  se  koná  ve  škole  v 
Chodovicích seminář Malování na hedvábí.

 2.prosince  od  13.30  hod  se  koná  ve  škole  v 
Chodovicích seminář  Vánoční  vazba( přihlásit  se 
můžete na tel. 493691157).

 Každé  úterý  od  17.30  hod  se  koná  ve  škole  v 
Chodovicích kurz břišních tanců.

 Každé pondělí a čtvrtek od 19 do 20 hod se koná 
v chodovické škole cvičení našich žen.

 Na 7. prosince pro vás připravují děti ze ZŠ a MŠ 
Chodovice   v  chodovickém  kostele  vánoční 
besídku (bližší informace na plakátech).

 Ve čtvrtek14. prosince v 17 hod se koná v hostinci 
U Krejčů adventní posezení pro naše seniory.

 p. Popovský z Holovous daruje do dobrých rukou 
koťata (tel 723182054).

P R O D E J N A
SMÍŠENÉHO   ZBOŽÍ
H O L O V O U S Y

Lenka Zábranská
IČ: 48727199

tel. 493691032

P R O D E J N Í   D O B   A :  

PONDĚLÍ     6,30 - 9,00 ZAVŘENO
ÚTERÝ        6,30 - 9,00 13,00 - 15,30
STŘEDA   6,30 - 9,00 13,00 - 15,30
ČTVRTEK   6,30 - 9,00 13,00 - 15,30
PÁTEK 6,30 - 9,00 13,30 - 16,30
SOBOTA 6,30 - 8,00 9,30 - 10,30
NEDĚLE 6,30 - 8,00 9,30 - 10,30

Prodej potravin, zeleniny, nápojů, 
drogistického zboží


